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Kunnanvaltuusto § 9 12.04.2021

VUODEN 2020 AIKANA JÄTETYT KUNTALAISALOITTEET JA VALTUUSTOALOITTEET

59/0.01.010/2020, 58/0.01.010/2020, 57/0.01.010/2020, 52/0.01.010/2020, 46/0.01.010/2020,
13/0.01.010/2020, 7/0.01.010/2021

KHALL 15.03.2021 § 39
 Valmistelija kunnanjohtaja Arto Alpia puh. 0400 569 401
 Valmistelija hallintojohtaja Hanna Salminen puh. 050 336 2534
 Valmistelija toimistosihteeri Annika Rauma puh. 050 4436 880

 Hallintosäännön 156 §:n mukaan kunnanhallituksen on vuosittain huh ti-
kuun loppuun mennessä esitettävä kunnanvaltuustolle luettelo sen toi mi-
val taan kuuluvissa asioissa tehdyistä kunnan toimintaa koskevista aloit teis-
ta ja suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla päättää, mitkä aloit-
teis ta on loppuun käsitelty.

 Aloitteen käsittelee se kunnan viranomainen, jolla on toimivalta tehdä pää-
tök siä aloitteen tarkoittamassa asiassa. Jos toimivaltainen viranomainen on
toimielin, aloitteista ja aloitteiden perusteella suoritetuista toimenpiteistä on
annettava toimielimelle tieto jäljempänä määrätyllä tavalla.

 Muun toimielimen kuin valtuuston toimivaltaan kuuluvista aloitteista on an-
net ta va tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi samalla
päät tää, mitkä aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä.

 Hallintosäännön 115 §:ssä on maininta valtuutettujen aloitteista. Aloite on
si tä enempää käsittelemättä lähetettävä kunnanhallituksen val mis tel ta vak-
si. Valtuusto voi päättää, että aloitteessa tarkoitetun asian valmistelusta
käy dään lähetekeskustelu.

 Kunnanhallituksen on vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esitettävä
val tuus tol le luettelo valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle lä he te-
tyis tä aloitteista, joita valtuusto ei ole edellisen vuoden loppuun mennessä
kä si tel lyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on
ryh dyt ty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun.

 Vuoden 2020 aikana jätetyt kuntalaisaloitteet ja valtuustoaloitteet sekä nii-
den johdosta tehdyt toimenpiteet:

Kuntalaisaloitteet:

 Tiina Haukilahden kuntalaisaloite:

 "Metsästäjätutkintoon valmistautuminen osaksi yläkoulun va lin nais ai ne va li-
koi maa. Ehdotan, että Kaustisen yläkoulussa aloitetaan tarjoamaan seit se-
mäs luok ka lai sil le mahdollisuus valita metsästäjätutkintoon val mis tau tu mi-
nen yhtenä vaihtoehtona valinnaisainevalikoimaa 8. ja 9. luokalle. Kaus ti-
sel la vapaa-aikatoimen järjestämän lasten ja nuorten eräkerhon suosio on
jo osoittanut, että kiinnostusta harrastuksen pariin on. Tarjoamalla mah dol-
li suu den metsästäjätutkinnon suorittamiseen yläkoulussa voimme vielä en-



ti ses tään lisätä nuorten kiinnostusta metsästystä ja eräharrastusta koh-
taan. Tutkinnon voidaan katsoa tukeva myös sitä, että yksi pe rus ope tuk sen
tavoitteista on tukea oppilaiden kasvua ihmisyyteen ja eettisesti vas tuu ky-
kyi seen yhteiskunnan jäsenyyteen. metsästys harrastuksena ja elä män ta-
pa na tukee tätä tavoitetta. Vastuullisuus, kestävän kehityksen pe ri aat tei den
mukaan toimiminen, oman elinympäristön ja luonnon ar vos ta mi nen,
yhteisöllisyys sekä suomalaisen kulttuuriperinnön vaaliminen ovat kaik ki
tekijöitä, jotka kaikki ovat metsästyksessä läsnä. Koululla jär jes tet tä vän
kurssin aikana oppilaat saisivat valmiuksia metsästäjätutkinnon suo rit ta mi-
seen käytännön läheisten harjoitusten kautta. Yhteistyöhalukkuutta voi si
kysyä Perhonjokilaakson riistanhoitoyhdistykseltä sekä kunnan alu eel la
toimivilta metsästysseuroilta."

Vastuuviranomainen: Sivistyslautakunta

 Vastaus:

 Aloitteen tultua tarkistettu valinnaisainetarjottimen suunnittelutilanne ja to-
det tu, ettei ko. kurssi ennätä enää kevään 2020 tarjottimeen syksyn 2020
va lin to jen osalta; siksi toteutettu kysely kurssin järjestämiseksi heti ke vääl lä
2020 kerhotoimintana; tullut 2 ilmoittautumista, ei toteutettu vähäisen ky-
syn nän takia tulossa valinnaisainetarjottimeen syksyksi 2021; toteutus, mi-
kä li kysyntää on. Kerhotoimintana voisi olla järkevämpi, silloin ulkopuolisen
saa mi nen kurssin toteuttajaksi voisi olla todennäköisempää ajankohdan si-
joit tues sa iltapäivään.

Sarianne Liedeksen kuntalaisaloite:

 "Lähiseutumatkailua tänä kesänä harrastaneena on tullut tehtyä sellainen
huo mio, että Kaustiselta puuttuu kokonaan kaunis puistoalue, jossa ih mi set
voivat viettää aikaa virkistyen kauniissa ja hoidetussa ympäristössä. Kaus-
ti sel la on aivan oivallinen paikka tällaisen laajemman puistoalueen to teu-
tuk seen hotellin ja leirintäalueen jokirannassa. Sinne kauniita kä ve ly reit te-
jä, keinoja, istumispaikkoja ja istutuskokonaisuuksia sekä ke sä kah vi la.
Uskon, että kuntalaiset ja muualta tulevat viihtyisivät. Käykää tu tus tu mas sa
esim. Lapuan matkailupuutarhaan, joka on toteutettu kauniisti. Am mat ti lai-
set suunnittelemaan ja hoitovastuu esim. jollekin yhdistykselle tms. ett ei
tule tehtyä turhia investointeja. Eikä tarvitse kerralla tehdä valmiiksi, vaan
usean vuoden aikana joka kesä jotain uutta kuntalaisten ih me tel tä väk si.

Vastuuviranomainen: Tekninen lautakunta

 Vastaus:

Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen 12.11.2020 § 91 ja todennut
seu raa vaa:

 Tekninen toimi on tänä syksynä rakentanut uimarantaa Mosalaan ja ranta
vii meis tel lään ensi keväänä. Teknisellä toimella on tarkoitus parantaa Mo-
sa lan Perhojoen rannan alueen viihtyisyyttä myös tulevina vuosina niiltä
osin, kun alue on kunnan hallinnassa ottaen huomioon ulkoalueiden hoi-
toon osoitetut varat. Alueen viihtyisyyden parantamisesta ja aloitteessa
mai ni tuis ta asioista keskustellaan myös paikallisten yhdistyksien kanssa



se kä Kaustisen Kehitys Oy:n kanssa, jolla on alueella maa-aluetta hal lin-
nas saan.

 Tekninen lautakunta toteaa, että tekninen toimi voi jatkaa alueen ke hit tä-
mis tä talousarviossa osoitettujen määrärahojen puitteissa.

Kyllikki Huntuksen kuntalaisaloite:

 "Sen jälkeen kun saatiin viulu liikenneympyrään ei ole mitään tehty kes kus-
tan siisteyteen. Se jäi pahasti kesken. Ehdotin silloin jo, että ympyrän ja ka-
jis ta otettaisiin kaikki pensaat ja tilalla helppohoitoinen ratkaisu. Ei mak sai si
muu kuin vähän suodatinkangasta ja tiilimurskaa. Viuluympyrästä Jy väs ky-
län tien liikenneympyrään kaikki pensaat pois ja joku pihlaja lisää. Nur mik ko
tasattaisiin, kustannukset ruokamultaa ja heinänsiementä. Kaus ti nen
tunnetaan musiikista ja maataloudesta. Jyväskyläntien lii ken ne ym py rä olisi
maatalouden. Molemmat koivut pois ja kaikki pensaat, tilalle lisää ruo hoa,
joka kuvaisi Kaustisen peltoja. Keskellä lampun ympäri oli kallioita ku vaa va
aika suuri kivikasa noin 1,5 - 2 metsiä korkea, kustannukset suo da tin kan-
gas ta, ruokamultaa ja heinänsiementä, keväällä kivien kuljetus. Palk ka me-
no ja olisi vain vähän sillan kunnan sekatyömiehet tekisi hommat. Ja ka jis ta
pensaat pois. Minulla on neljä rummunrengasta, joita saisi kau niit ten
kukkivien ruukuiksi. Maatalousnaiset voisi hommata niihin kukat. En tie dä
eikö päättäjät välitä miltä Kaustinen näyttää kun ei mitään tehdä, että se
olisi mitenkään hoidettu, kun Pahkakangas ei ole yhtään koko kesänä hoi-
ta nut keskustaa, niin silloin me kuntalaiset teemme sen. Mitä virkaa ym pä-
ris tö lau ta kun nal la on? Mitään ei tehdä, että paikat olisi hoidettu. Meillä on
paljon erikoista ja kaunista. Kolme ainutlaatuista alikulkusiltaa, joita pi täi si
pitää siistinä, Kansantaiteen ympäristö, jota ei ole moneen hoidettu ei ole
Pahkakankaan aluetta vaan Kaustisen kunnan. Miksi ei ym pä ris tö lau ta kun-
ta huolehdi, että työt tehdään? Ensi keväänä jaettaisi pieni vas tuu alue eri
yhdistyksille. Siinä olisi mukaan virkamiehet ja duunarit. Ei olisi suu ri
työpanos keneltäkään. Jos haluamme, että Kaustinen jää ohikulkijan mie-
leen siistinä ja erikoisena, niin teemme tämän. Ja itse saamme olla yl pei tä
omasta kotikunnasta. Keskusta kuntoon! Ely-keskus on jo kerran hy väk sy-
nyt Jyväskyläntien liikenneympyrän muutoksen. Ei ole siis vaikea saa da se
pian käsittelyyn. Tänä syksynä pitäisi saada pensaat ja koivut pois ja
nurmikko tasoitettua ja heinänsiemen maahan. Ensi keväänä jat ket tai si
kunnostusta."

Vastuuviranomainen: Tekninen lautakunta

 Vastaus:

 Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen 2.2.2021 § 19 ja todennut seu-
raa vaa:

 Mikäli Kaustisen kunta alkaa hoitamaan Vt13 ja Kt63 viheralueita taa ja-
mas sa, vaatii se erillisen sopimuksen Kaustisen kunnan ja Ete lä-Poh jan-
maan ELY-keskuksen kanssa valtion viheralueiden hoidosta. Mahdollisen
uu den luvan tarve kiertoliittymän uudistamiseksi tulee myös varmentaa
ELY-kes kuk sel ta. Alustavia neuvotteluita asiasta on jo käyty ELY-kes kuk-
sen kanssa. Vuoden 2021 investointiohjelmassa ei ole varausta kier to liit ty-
män uudistamiseksi. Lisäksi valtion teiden viheralueiden hoito taajamassa



tuo lisäkustannuksia kunnalle. Viheralueiden hoidosta jatketaan kes kus te-
lua Etelä-Pohjanmaan ELY-keskuksen kanssa. Aloitetta Vt13/Kt63 kier to-
liit ty män uudistamisesta ei voida toteuttaa.

Johanna Kuuselan kuntalaisaloite:

 "Kuntalaisaloite koskien Puumalan koulun portaikkojen kaiteita. Puumalan
kou lu on remontoitu hienoksi lapsia ajatellen, mutta portaikot ovat va li tet ta-
van jyrkät. Koulussa on paljon pieniä lapsia. Varsinkin esikoulun puolella
on jyrkät portaat, jossa niissä horjahtaa niin lapsi ei saa mistään kiinni, kos-
ka kaiteet puuttuvat. Tästä voi syntyä vakava vaaratilanne. Ra ken nus teol li-
suus kin oma määritellyt pykälän käsijohteeesta: 9 § Käsijohde - por taas sa
ja luiskassa on oltava käsijohde koko pituudella ja molemmilla puo lil la
syöksyä - tarvittaessa oltava kaksi käsijohdetta päällekkäin lasten ja pyö rä-
tuo lil la liikkuvien huomioimiseksi - käsijohteen pään on ulotuttava syök syn
alkamis- ja loppumiskohdan ohi sekä jatkuttava yhtenäisenä vä li ta san teel la
- käsijohteesta on saatava tukeva ote - julkisissa ulko- ja si sä ti lois sa sekä
liike- ja palvelutiloissa käsijohteen on jatkuttava vähintään 300 mm syöksyn
alkamis- ja loppumiskohdan ohi ja kokoontumistilojen yli 2,4 m levyisissä
portaissa tai luiskissa käsijohteen on sijoituttava myös ja ka maan väylä
enintään mainitun mitan levyisiin osiin. Toivon, että kunta te ki si turvallisen
oppimisympäristön lapsille ja lisäisi kaiteet portaikkoihin."

Vastuu viranomainen: Tekninen lautakunta

Vastaus:

 Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen 12.11.2020 § 92 ja todennut
seu raa vaa:

 Tekninen toimi on parhaillaan asentamassa vanhan osan portaikkoihin kä-
si joh tei ta lasten ja aikuisten turvallisuuden parantamiseksi. Tekninen lau ta-
kun ta toteaa, että tekninen toimi on toteuttamassa aloitteen.

 Patrik Knutarin kuntalaisaloite:

 "Kalliontien katuvalaistus. Urheilutalon käyttöaste on tunnetusti erittäin hy-
vä ympäri kellon ja joka viikonpäivänä. Tämän myötä myös liikenne Kal lion-
tiel lä on erittäin vilkasta kun iltakäyttäjät kulkevat vuorojen välillä ja lap sia
kuskataan, osa lapsista kulkee vielä kävelten tai polkupyörällä. Ka tu va lais-
tus Kalliontiellä on kuitenkin nähnyt parhaimmat päivänsä. Valoteho on ole-
ma ton tehden vilkkaasti liikennöidystä alueesta turvattoman varsinkin näin
syksyn aikaan. Koska itse valaisintolpat lienevät kuitenkin hyvässä kun nos-
sa, voisi asiaan saada parannusta pienellä lisäinvestoinnilla vaih ta mal la
vanhanaikaiset elohopeavalaisimet uusiin LED-valaisimiin. Tällä ta voin
parannettaisiin Kallion alueen turvallisuutta ja viihtyisyyttä myös pi meil le
vuodenajoille. Esittäisinkin että Kallion alueen valaistuksen pa ran ta mi nen
otetaan vuoden 2021 talousarviokäsittelyyn yhtenä in ves toin ti koh tee na."

Vastuu viranomainen: Tekninen lautakunta

 Vastaus:



Aloite on toteutettu teknisen johtajan päätöksellä.

 Kai Paasilan kuntalaisaloite:

 "Virkkalantie-Järveläntielle jalankulku-pyörätie. On häpeällistä, että niin
pal jon liikennöity tie on ilman kevyen liikenteen väylää. Tie on vaarallinen
ja lan kul ki joil le, tiedän kokemuksesta. Tiellä ei ole edes kunnon piennarta
jos sa jalankulkijat voivat liikkua."

Vastuu viranomainen: Tekninen lautakunta

 Vastaus:

 Tekninen lautakunta on käsitellyt asiaa 02.02.2021 § 21 ja todennut
seu raa vaa: Kaustisen, Vetelin ja ELY-keskuksen kanssa on parhaillaan
käyn nis sä liikenneturvallisuusselvitys, jossa selvitetään kuntien lii ken ne tur-
val li suut ta sekä eri toimenpiteitä liikenneturvallisuuden parantamiseksi. Sel-
vi tys valmistuu 2021. Vuoden 2021 investointiohjelmassa ei ole va raus ta
kevyenliikenteen väylien suunnitteluun tai rakentamiseen. Aloitetta ei voi da
toteuttaa tekniselle toimelle myönnettyjen investointimäärärahojen puit teis-
sa.

Teemu Pesolan kuntalaisaloite:

 "Muutamia vuosia sitten teimme kunnalle aloitteen puutarhurin viran pe rus-
ta mi ses ta. Aloitteemme allekirjoittajat olivat Teemu Pesola, Raimo  Asp fors
(srk) ja Jorma Jokiniva (juhlat). Ei ottanut tuulta alleen kunnan eli mis sä,
vaikka olin valmistellut asia  eri yhteisöjen kanssa. Seurakunta, Juhlat, Kor-
pe lan Voima, Osuusmeijeri ym. lupasivat käyttää kyseisiä palveluja niin
pal jon, että kunta olisi saanut palkkamenot takaisin verotuloina. Il ta sa no-
mat julkaisi tiedustelun Suomen kauneimmista kunnista, jossa Kaustinen
oli Suomen 311 kunnasta 278 - Että tarttis tehdä jotain. Kauneus luo viih tyi-
syyt tä, mielen tasapainoa, eikä maksa yleensäkään paljon. Asiaan tulee
vain kiinnittää huomiota ja antaa jonkun tehtäväksi. Olen ollut näkevinäni
pa ran nus ta asiaan esim. Musiikkilukion ja valtatie 13 välillä on ryteikkö
kau nis tu nut sekä Penttilän sillankorvassa on tapahtunut fiksaamista. Kiitos
sii tä, mutta paljon on vielä viihtyisyyden parantamiseksi tehtävissä Kaus ti-
sel la. Tulipa mieleeni ym. aloite. Jospa miettisitte asiaa. Onko se puu tar hu-
ri vai joku muu? Kaavoituksessakin tulisi kiinnittää enempi huomiota liik ku-
mi seen ts. tiestöön, Perhonjokeen, Kallioihin sekä ottaa pitempi tähtäin,
kat se kauaksi. Kaavoituksessa ei saa elää vain tätä päivää."

Vastuu viranomainen: Tekninen lautakunta

 Vastaus:

 Tekninen lautakunta on käsitellyt asiaa kokouksessa 2.2.2021 § 20 ja to-
den nut, että aloitetta ei voida toteuttaa, koska teknisellä toimella ei ole
osoi tet ta vis sa määrärahoja palkkaukseen.

Valtuustoaloitteet:



Tina Lindskogin valtuustoaloite 29.6.2020:

 "Esitän, että Kaustisen kunta lähtisi tarkistaman kunnan (Jyta-aika) pe rus-
tei den tilanteen mitä maksamme ja mitä sillä saadaan. Saammeko muu al ta
palvelun edullisemmin ja jopa paremman."

 Vastuuviranomainen: Kunnanhallitus

 Vastaus:

 Kaustisen kunnan sote-palvelujen järjestämisvastuu on annettu Kes ki-Poh-
jan maan sosiaali- ja terveyspalvelukuntayhtymä Soitelle. Kuntayhtymän jä-
sen kun tia ovat Kaustisen lisäksi Kokkola, Kannus, Toholampi, Lestijärvi,
Per ho, Halsua, Veteli ja Kruunupyy. Lisäksi kuntayhtymällä on so pi mus-
kun tia, yksi osajäsenkunta ja yhteistyökuntia. (www.soite.fi/soite). Yhden
jä sen kun nan irtaantuminen tulisi vaikuttamaan muiden jäsenten asemaan
ja aloitteen mukaista muutosta tulisi valmistella kuntayhteistyössä.

Keskustan valtuustoryhmän valtuustoaloite 9.11.2020

 "Keskustan valtuustoryhmä edellyttää, että Kaustisen kunta ryhtyy vä lit tö-
mäs ti toimiin laskettelurinteen toiminnan jatkumisen varmistamiseksi. Toi-
men pi tee nä kunta perustaa työryhmän, joka neuvottelee asiasta omis ta jien
kanssa ja aktiivisesti hakee toimivaa ratkaisua rinteen aukiolon var mis ta mi-
sek si. Työryhmän kokoonpano päätetään kunnanhallituksen seu raa vas sa
kokouksessa. Keskustan valtuustoryhmä asettaa työryhmän ta voit teek si
lasketteluharrastuksen jatkumisen tulevanakin talvena korona pan de mi an
aiheuttamista haasteista huolimatta sekä laskettelurinteen toi min nan
jatkumisen tulevaisuudessakin Kaustisella. Puitteet ovat jo val mii na ja
mahdollisuudet rinteen ja koko talviurheilun kehittämiseen ovat hy vät."

Vastuuviranomainen: Kunnanhallitus

 Vastaus:

Kunnanhallitus perusti työryhmän kokouksessaan 16.11.2020 § 181. Työ-
ryh mä on kokoontunut 27.11.2020, 11.12.2020 ja 15.1.2021 ja käynyt kes-
kus te lu ja Kaustisen Hiihtokeskus Ay:n omistajien kanssa. Työ ryh män työ
on vielä kesken.

Kaustisen perussuomalaisten aloite 14.12.2020

 "Esitämme että Kaustisen Kunta lähtisi tarkistamaan valtatien 13 opis ton-
mäen liikenne turvallisuutta. Meillä on olemassa oleva Ely- keskuksen hy-
väk syn tä levennykselle mutta kunnanhallituksessa ei hyväksytty maa ta-
lous liit ty mä poisto, nykyään traktorit ajaa kuitenkin Puumalan risteyksen
kaut ta. Esitämme 60 km tuntinopeusrajoituksen alk. opistonmäeltä kylälle
päin."

Vastuuviranomainen: Tekninen lautakunta



 Vastaus:

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa 2.2.2021 § 22 ja totesi seuraavaa:

Kaustisen, Vetelin ja ELY-keskuksen kanssa on parhaillaan käynnissä lii-
ken ne tur val li suus sel vi tys, jossa selvitetään kuntien liikenneturvallisuutta
se kä eri toimenpiteitä liikenneturvallisuuden parantamiseksi. Selvitys val-
mis tuu 2021.  Vuoden 2021 investointiohjelmassa ei ole varausta VT13 le-
ven nyk sel le Opistonmäen kohdalla. Aloitetta ei voida toteuttaa, koska vuo-
den 2021 investointiohjelmassa ei ole osoitettu määrärahoja hankkeeseen.
Opis ton mäen liikenneturvallisuusasiaan palataan, kun Kaustinen-Veteli lii-
ken ne tur val li suus sel vi tys on valmistunut ja keskustan alueen osa yleis kaa-
van päivitys on valmistunut.

Vihreiden valtuustoaloite 14.12.2020

 "Ehdotan, että Kaustisella selvitetään, kuinka kunnassa voitaisiin tarjota
kun nan omana toimintana tai yhteistyössä kolmannen sektorin kanssa
avoin ta varhaiskasvatusta niille perheille, joiden lapset on kotihoidossa.
Täl lä hetkellä kunnassa ei toimi minkäänlaista avointa perhekerhoa van-
hem pien jaksamisen ja lasten sosiaalisten suhteiden tueksi."

Vastuuviranomainen: Sivistyslautakunta

 Vastaus:

Selvitystyötä aloitettu tammikuussa.

Esitys kj. Kunnanhallitus merkitsee aloitteiden johdosta tehdyt toimenpiteet tie dok-
seen ja saattaa ne tiedoksi kunnanvaltuustolle.

Päätös Hyväksyttiin.
 __________

KVALT 12.04.2021 § 9

Päätös Merkittiin tiedoksi.
 ___________


